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      Аннотация

    
        
          Цель работы заключается в выборе оптимального типа свайно-плитного основания. Задачи, которые решались в ходе исследования:
 выполнить расчет свайно-плитного основания по актуальным строительным нормам;
 проанализировать расчеты свай трех или более типов;
 выбрать наиболее экономичный тип свайно-плитного основания.
Для решения вышеперечисленных задач были построены аналитические модели в расчетном комплексе SCAD Office.
В результате для разработанного здания подобран забивной метод погружения свай. При строительстве здания такого же объема и площади фундамента, можно сделать вывод, что данный метод в десятки раз дешевле других методов, рассматриваемых в работе.
        

        
          The purpose of the work is to choose the optimal type of pile-plate base. Objectives that were solved during the study:
• perform the calculation of the pile-slab foundation according to current building standards;
• analyze the calculations of piles of three or more types;
• choose the most economical type of pile-plate base.
To solve the above problems, analytical models were built in the SCAD Office calculation complex.
As a result, the driven method of pile driving was selected for the designed building. When constructing a building of the same volume and area of the foundation, we can conclude that this method is ten times cheaper than other methods considered in the work.
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